
 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 7. červen 2019 

(schválený) 

 

 

Místo zasedání – Hotel Zlatá hvězda, Vimperk 

Přítomno: 36 členů Rady, 5 pověření plnou mocí, 41 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:15 hodin 

Ukončení: 12:40 hodin  

 

Program 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání 
(Picek) 

2. Projednání zonace NPŠ (Správa NPŠ) 
3. Předjednávání klidových území (Správa NPŠ) 
4. Návrh vyhrazení tras a míst pro změnu Návštěvního řádu NPŠ (Správa NPŠ) 
5. Různé 

 

Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil a řídil předseda Rady Miloš Picek, 
konstatoval její usnášeníschopnost. Přivítal přítomné členy Rady a zástupce  MŽP. 
 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání (Miloš 
Picek) 

Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 5. 4. 2019 

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  
Ověřovatelé zápisu: Doc. Ing. Petr Zahradník, CSc., Ing. Pavel Vokál 
Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl schválen.  
 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ: 
Zapisovatelé Usnesení: Ing. Jana Hrazánková, Ing. Jan Kroupar, Prof. RNDr. Jaroslav Vrba, 

CSc. 

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl schválen. 

 

Zástupce Jihočeského kraje navrhl vyřazení bodu 2. Projednání zonace NPŠ z důvodu 
pozdního zaslání materiálů, tedy nedodržení Jednacího řadu NPŠ a nezařazení bodu 
Harmonogram Zásad péče“ do programu, jak vyplývá z usnesení z minulé Rady. V návrhu 
Usnesení k zonaci zaslaného od Správy je uvedeno, že materiál k zonaci byl zaslán 23. 5. 
2019, elektronicky však členové Rady NPŠ obdrželi materiál až 24. 5. 2019, což dle mínění 
Jihočeského kraje nesplňuje termín 14 dní zaslání materiálů před jednáním Rady NPŠ. 

Zástupce MŽP ujistil, že zaslání materiálů bylo v souladu s Jednacím řádem Rady NPŠ, 
k tomuto stanovisku se přidala i Správa. Člen Rady J. Neužil vznesl protinávrh, aby bod 2. 



 

Byl ponechán v programu s tím, že materiály byly zaslány dle pravidel jednacího řádu Rady 
NPŠ. 
 

Hlasování o návrhu programu jednání Rady – návrh na ponechání bodu Projednání 
zonace NPŠ :  
Výsledek hlasování: 38 pro, 1 proti, 2 zdržel  
Návrh programu byl schválen, ponechán bod 2. Projednání zonace NPŠ. 

 

Hlasování o návrhu změny programu jednání Rady – doplnění bodu č. 5 – 

Harmonogram Zásad péče:  

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Upraven bod č. 5 Harmonogram Zásad péče 

Návrh úprav programu byl schválen. 
  

 

Hlasování o návrhu změny programu jednání Rady – doplnění bodu č. 6 – Informace o 

přípravě zprůchodnění cesty na Modrý sloup:  

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Upraven bod č. 6 „Cesta na Modrý sloup“ 

Návrh úprav programu byl schválen.  
 

Hlasování o návrhu změny programu jednání Rady:  

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Upraven bod č. 5 Harmonogram Zásad péče, do bodu č. 6 zařazeno Cesta na Modrý sloup 

Návrh programu byl schválen. 
 

Hlasování o schválení zápisu z Rady NPŠ ze dne 5. 4. 2019: 

Výsledek hlasování:  41 pro, 0 proti, 0 zdržel 
Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 5. 4. 2019 byl schválen.  
 

 

2. Projednání zonace NPŠ (Správa NPŠ) 
Podklady: prezentace 

 

Ředitel Správy shrnul průběh a výsledky projednávání zonace. Proporce zonace se nezměnila, 
pouze se změnila arondace. V případě, že se Rada nedohodne, je nutné, aby Rada formulovala 

rozpor a své stanovisko, a to zaslala na MŽP.  
Zástupce Jihočeského kraje oznámil, že nedostal mandát pro hlasování pro projednání zonace 
NPŠ s odůvodněním, že nejsou vytvořeny odborné materiály, které jsou podkladem pro 
zonaci (Zásady péče, konečný návrh zonace, otázka péče o lesy – analýza současného stavu 
porostů apod.). Za hlavní důvod pro nehlasování „pro“ je, že nejsou stanoveny Zásady péče. 

 

 

Hlasování o Projednání zonace NPŠ: 

Výsledek hlasování: 29 pro, 4 proti, 8 zdržel 
Schváleno Projednání zonace NPŠ – návrh dohodnut s Radou NPŠ 

 

 

 



 

 

 

3. Předjednávání klidových území (Správa NPŠ) 
Podklady: prezentace 

 

Při projednávání klidových území bude opět přítomen za Radu NPŠ předseda Rady.  
Ředitel Správy seznámil přítomné s dosavadními výsledky předjednávání klidových území. 
Jediný písemný nesouhlas Správa obdržela od obce Modrava. Zatím Správa nepředkládá 
konečný návrh a navrhuje uspořádat Radu na toto téma v průběhu podzimu 2019. Zatím 
celková výměra klidových území je 16,8 %. 
 

Hlasování o předjednávání klidových území 
Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel 
Výsledek hlasování: Rada bere na vědomí proces předjednávání klidových území 
 

 
4. Návrh vyhrazení tras a míst pro změnu Návštěvního řádu NPŠ (Správa NPŠ) 
Podklady: prezentace 

 
Členové Rady byli seznámeni se zákonnými limity, podle kterých lze vyhradit trasy a místa. 
V současné době se vyhrazuje opatřením obecné povahy (dříve Návštěvním řádem). Stávající 
návštěvní řád přestane dle zákona platit 31. 5. 2020. Nově návštěvní řád funguje jako přehled 
právních aktů, které vymezují turistické a rekreační činnosti, které jsou zakázány nebo 
omezeny právními předpisy. Byla přednesena zamýšlená koncepce nového „návštěvního 
řádu“.  Trasy se vyhrazují pouze v klidovém území. Správou bylo navrženo dohodnout 
vyhrazení cest v klidovém území a míst před ukončením platnosti Návštěvního řádu. 
 

Hlasování o návrhu vyhrazení tras a míst pro změnu Návštěvního řádu: 

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel 
Rada schvaluje návrh vyhrazení tras a míst pro změnu Návštěvního řádu. 
 

5. Harmonogram Zásad péče (Správa NPŠ) 
Podklady: prezentace 

 

Obsahem zásad péče se stanoví rámcové Zásady péče nezbytné pro zachování nebo zlepšení 
stavu předmětů ochrany (§38a ZOPK), dále se stanoví postup a způsob naplňování 
dlouhodobých cílů ochrany národních parků a jejich poslání (§38a ZOPK). Návrh zásad péče 
se zpracovává podle osnovy, která je přílohou č. 1 MP. Tato osnova je pro zpracování Zásad 
péče závazná. Správa zašle zpracovaný návrh ministerstvu. Ministerstvo vyhodnotí soulad se 
ZOPK, vyhláškou a metodickým pokynem, v případě nesouladu návrh vrátí.  Připomínky 
k Zásadám péče může podat kdokoliv - do 60 dnů. Návrh je Správou předkládán Radě 
k dohodě. Schvaluje MŽP. Analytická část bude dle harmonogramu připravena v polovině 
léta. Na podzim bude předložen finální návrh. 

Předseda Rady navrhl, aby se touto tematikou zabýval Výkonný výbor Rady NPŠ ve formátu 

pracovní skupiny pro přípravu Zásad.  

 

 



 

Hlasování o návrhu že se Zásadami péče bude zabývat Výkonný výbor: 

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 0 zdržel 
Rada schvaluje návrh: Zásadami péče se bude zabývat Výkonný výbor 

 

6. Různé 

Cesta na Modrý sloup 
- Správa pracuje na stanovení kompenzačních opatření. Osloveni partneři pro tuto 

problematiku s žádostí o pomoc s termínem do 15.6.2019. 
- Ihned jak budou obdržena stanoviska oslovených partnerů, tak Správa připraví žádost 

a zahájí správní řízení – termín červenec 2019. 

Návrh zástupce B. Lada hlasovat, zda zástupci obcí souhlasí se zpřístupnění cesty na Modrý 
sloup za podmínek kompenzací, byl odmítnut s odůvodněním, že se nejedná o předmět 
hlasování všech členů Rady NPŠ. 
V současné době však není finální návrh klidových území a kompenzačních opatření. Pro 
Správu je průchod Luzenským územím prioritním zájmem Správy (mezinárodní spolupráce 

atd.), navrhovaný limit bude časový, přesná velikost kompenzačních opatření není v současné 
době známa, Správa jedná ještě o trase přes Střelecký průsek s Plzeňským krajem. 
Lokalizace kompenzačních opatření je možná pouze na území NP Šumava  

 
Podnět pan Turínský 

- Předán dopis od zástupce Jihočeského kraje 
- S panem Turinským Správa jedná a jeho připomínky k zonaci vypořádala 

 

 

Hlasování o Usnesení Rady NPŠ ze dne 7. 6. 2019 

Výsledek hlasování: 40 pro, 0 proti, 1 zdržel 
Návrh Usnesení byl schválen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 
Usnesení z jednání Rady NP Šumava, konané dne 7. června. 2019 ve Vimperku 

 
Rada Národního parku Šumava:  
 
 

1) Schvaluje návrh na vyhlášení zón Národního parku Šumava předložený Radě dne 
24. 5. 2019, který byl dnešního dne dohodnut s Radou NP Šumava. 

2) Bere na vědomí informaci o projednávání klidových území. 
3) Bere na vědomí návrh na vyhrazení tras a míst pro změnu Návštěvního řádu NPŠ 

a. Schvaluje dohodu na vyhrazení míst dle ZOPK pro činností zakázané v ZOPK  
(§ 16) 

b. Schvaluje dohodu na odsouhlasení stávajícího rozsahu a režimu turistických 
tras v souladu s přechodnými ustanoveními ZOPK aby byly vyhrazeny před 
skončením platnosti Návštěvního řádu. 

4) Bere na vědomí harmonogram zpracování Zásad péče o NPŠ a pověřuje Výkonný 
výbor Rady NPŠ projednáváním zásad péče v režimu „pracovní skupiny“ vytvořené 
k řešení tohoto problému.  

5) Bere na vědomí informaci o možnosti zprůchodnění cesty na Modrý sloup. 
 

 

Výsledek hlasování o schválení Usnesení z jednání Rady NPŠ ze dne 7. 6. 2019:  

Návrh byl přijat. 
 

 Ve Vimperku, dne 7. června 2019 

Z jednání byl pořízen zvukový záznam, který je uložen na Správě Národního parku 
Šumava. 

 


